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Protokół Nr XXX/09 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 22 października 2009 roku 

 

 

Przewodniczący Edward Starszak o godz. 12,00 otworzył XXX/09 sesję Rady Miejskiej, po 

powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał – lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokółu.  

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Burmistrz E. Cerlak, Skarbnik Gminy             

W. Adamowska, Dyrektor ZGKiM K. Wasiak, Dyrektor GOOS M. Klóska, Kierownik 

MGOPS A. Gryniewicz, Radca Prawny G. Reszkowska, sołtysi i przewodniczący rad 

sołeckich oraz zaproszeni goście: Dyrektor PZD w Pile K. Tomczyk, Przedstawiciel Zarządu 

Powiatu w Pile B. Mikita, Dyrektor ZSP w Łobżenicy L. Góra-Mrotek,  E. Blechacz  

pracownik Szkoły Podstawowej w Łobżenicy. 

 

Burmistrz E. Cerlak oraz Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak uroczyście  

podziękowali Pani Elżbiecie Blechacz za 10 lat pełnienia funkcji dyrektora w Szkole 

Podstawowej w Łobżenicy. 

Pani Elżbieta Blechacz podziękowała za miłe zaproszenie oraz za 10 letnią współpracę z 

Władzami Gminy Łobżenica. 

 

Ad. 2 

Rada Miejska w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła protokół  

Nr XXIX/09 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 28 sierpnia 2009 roku. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano, Radnym porządek obrad XXX 

sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

Następnie przedstawił wniosek Burmistrza w sprawie: 

1. Wprowadzenia do porządku obrad następujących projektów uchwał: 
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a) w sprawie zaopiniowania zmian do planu aglomeracji Łobżenica, 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Pilskim w sprawie 

wspólnej realizacji inwestycji pn. „Budowa drogi powiatowej nr 1197P(29362) 

Kruszki – Kijaszkowo”, 

c) w sprawie wyrażenia woli zawarcia przez Gminę i Miasto Łobżenica Porozumienia 

międzygminnego w celu prowadzenia wspólnej polityki gospodarowania odpadami 

ściekowymi na obszarze działania Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Piła, 

2. Wykreślenie punktu 9 tj. „ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie opłat za posiadanie 

psa”. 

Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Rady E. Starszak przedstawił kolejność 

zgłoszonych do porządku obrad projektów uchwał i poddał je pod głosowanie. 

• Punkt 13 - Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania zmian do planu aglomeracji 

Łobżenica, 

• Punkt 14 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z 

Powiatem Pilskim w sprawie wspólnej realizacji inwestycji pn. „Budowa drogi 

powiatowej nr 1197P(29362) Kruszki – Kijaszkowo”. 

• Punkt 15 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia przez Gminę             

i Miasto Łobżenica Porozumienia międzygminnego w celu prowadzenia wspólnej 

polityki gospodarowania odpadami ściekowymi na obszarze działania Zakładu 

Unieszkodliwiania Odpadów Piła. 

Pozostałe punkty porządku obrad przyjmują dalsza kolejność. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym – 13 głosami „za”, głosów „przeciw” i głosów 

„wstrzymujących się” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad wraz z poprawkami w 

brzmieniu jak niżej: 

 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z obrad XXIX Sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od 

nieruchomości na rok 2010. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku od środków 

transportowych na rok 2010. 

9. Podjecie uchwały w sprawie zmian w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym dla Gminy 

Łobżenica. 

10. Podjecie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w miejscowości Izdebki. 

11. Podjecie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości w miejscowości Kruszki. 

12. Podjecie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy użyczenia 

gruntu położonego w miejscowości Luchowo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania zmian do planu aglomeracji Łobżenica. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 

Pilskim w sprawie wspólnej realizacji inwestycji pn. „Budowa drogi powiatowej           

nr 1197P(29362) Kruszki – Kijaszkowo”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia przez Gminę i Miasto Łobżenica 

Porozumienia międzygminnego w celu prowadzenia wspólnej polityki gospodarowania 

odpadami ściekowymi na obszarze działania Zakładu Unieszkodliwiania Odpadów Piła. 

16. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o wynikach analizy 

oświadczeń majątkowych radnych. 

17. Informacja Burmistrza Łobżenicy o wynikach analizy oświadczeń majątkowych 

Kierowników Gminnych Jednostek Organizacyjnych i osób wydających decyzje w 

imieniu Burmistrza. 

18. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

19. Wolne wnioski i głosy. 

20. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 4 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym, które stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu. 

Poinformował również, że w okresie sprawozdawczym odbyła się kontrola z Urzędu 

Województwa Wielkopolskiego w sprawie obronności kraju. Zakres kontroli obejmował: 

- umiejscowienie zadań obronnych w strukturze organizacyjnej Urzędu. 
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- poziom przygotowania do realizacji zadań wynikających z planu operacyjnego 

funkcjonowania gminy w warunkach zewnętrznego zagrożenia bezpieczeństwa państwa         

i czasie wojny oraz dokumentów, okresowo wykonywanych w ramach przeglądów 

obronnych. 

- przestrzeganie zasad planowania i nakładania świadczeń na rzecz obrony oraz dokumentacja 

akcji kurierskiej, 

- planowanie i realizacja szkolenia obronnego, 

- stopień przygotowania organu samorządu terytorialnego do realizacji zadań w ramach 

systemu kierowania bezpieczeństwem narodowym. 

Zespół po przeprowadzonej kontroli stwierdził brak  podstaw do wydawania zaleceń 

pokontrolnych. 

Odbyła się również kontrola w zakresie ewidencji ludności, dowodów osobistych, spraw 

wojskowych i USC. Informacja o wynikach kontroli zostanie przedstawiona na kolejnej sesji. 

 

Następnie poinformował, że w dniu 23 października 2009r. zostanie ogłoszony przetarg 

nieograniczony  na dwie działki w miejscowości Luchowo. Informacja w tej sprawie została 

umieszczona na tablicach ogłoszeń, na stronach internetowych, w lokalnej prasie oraz 

przekazano sołtysom Gminy Łobżenica celem rozpowszechnienia w obszarze danego 

sołectwa. 

 

 Ad. 5 

Przedstawiciel Zarządu Powiatu w Pile B. Mikita 

W imieniu Starosty Pilskiego podziękował za uczestnictwo i pomoc w zorganizowaniu 

Dożynkach Wojewódzko – Diecezjalnych – Powiatowo – Gminnych w Pile, na których wieś 

Witrogoszcz zajęła I miejsce.  

Na słowa uznania zasługuja również mieszkańcy sołectwa Izdebki, którzy reprezentowali 

Województwo Wielkopolskie na Dożynkach Krajowych – Prezydenckich w Spale. Wieniec, 

który został wykonany na tą uroczystość uzyskał III lokatę i został przekazany na ręce 

Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Zapytał kiedy przewidywana jest realizacja inwestycji pod nazwą „Budowa drogi powiatowej 

Kruszki -  Kijaszkowo”. 
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Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Wyjaśnił, że prace związane z budową drogi Kruszki – Kijaszkowo ze względów 

dokumentacyjno-organizacyjnych rozpoczną się nie prędzej niż za 1,5 roku. 

Nadmienił, że w dalszym ciągu pozostaje nie rozwiązany problem wykupu kilku działek pod 

budowę drogi. Jeśli gminie nie uda się porozumieć z właścicielami gruntów, to będziemy 

zmuszeni wykupić je nakazem administracyjnym. 

Apelował do radnych, sołtysów oraz mieszkańców Gminy Łobżenica o zaangażowanie           

i działania, które przyczynią się do sfinalizowania planowanej inwestycji. 

Powyższa droga jest bardzo ważna dla Gminy Łobżenica ponieważ skróci odległość do Piły o 

12km. 

 
Przedstawiciel Zarządu Powiatu w Pile B. Mikita 

Dodał, że w powyższej sprawie zostało podpisane trójstronne porozumienie intencyjne 

pomiędzy Gminą Łobżenica, Gminą Wysoka oraz Powiatem Pilskim. 

W dniu dzisiejszym na wniosek Burmistrza do porządku obrad sesji została wprowadzona 

uchwała w sprawie „Wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Pilskim w 

sprawie wspólnej realizacji inwestycji pn. „Budowa drogi powiatowej nr 1197P (29362) 

Kruszki – Kijaszkowo” jeśli Rada pozytywnie ją rozpatrzy to kolejnym krokiem będzie 

przystąpienie do prac projektowych oraz umieszczenie zadania w Wieloletnim Planie 

Inwestycyjnym Powiatu Pilskiego. Na sfinalizowanie inwestycji potrzeba czasu ale odwrotu 

już nie będzie. Powyższa droga przyczyni się do tego, że nie tylko łobżeniczanie będą mieli 

bliżej do Piły ale także pilanie do często odwiedzanej Górki Klasztornej. 

 
S. Jendrzejewski 

1. Wnioskował o podjęcie działań mających na celu poprawę stanu technicznego drogi na 

odcinku Łobżenica – Kunowo, szczególnie na wysokości Mennicy Lepszej. Chodzi o 

uregulowanie sprawy przepustu pod jezdnią, który jest zarwany oraz wymianę zatopionych 

rur. Sugerował zastąpić przepust odpowiednim mostem. 

2. W celu poprawy bezpieczeństwa  i wyglądu estetycznego przy kompleksie sportowym 

„Orlik 2012” wnioskował o poszerzenie drogi tzw. „wąskiego gardła” pomiędzy Panem 

Duszyńskim a budynkiem byłej szkoły podstawowej w Łobżenicy oraz przeniesienie 

chodnika za rosnące drzewa lub wycinkę drzew na rzecz chodnika. 

3. Wnioskował również o podjecie działań zmierzających do obniżenia przepustu na ulicy 

Wyrzyskiej. 
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Przedstawiciel Zarządu Powiatu w Pile B. Mikita 

Poinformował, że powyższe wnioski zostaną przedstawione Zarządowi Powiatu w Pile celem 

rozpatrzenia.  

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

W powyższej sprawie Urząd skieruje stosowne pismo do Zarządu Dróg Powiatowych w Pile. 

 

A. Borowy 

1. Kolejny raz wnioskował o wyrównanie i odbudowę poboczy na ulicy Złotowskiej tj. na 

odcinku od Górki Klasztornej w kierunku miasta. 

2. Wnioskował o usuniecie usterek powstałych podczas budowy chodnika wzdłuż drogi 

powiatowej z Dźwierszna do Topoli. Zwrócił uwagę na błędy w projekcie, w wyniku 

których powstały pewne nieprawidłowości. Cześć chodnika jest poniżej poziomu jezdni       

i podczas opadów woda spływa na chodnik powodując zastoiny. Występują również 

miejsca, które wymagają utwardzenia. 

 

Przedstawiciel Zarządu Powiatu w Pile B. Mikita 

Powyższe sprawy będą poddane bliższej analizie i odpowiedź zostanie udzielona w formie 

pisemnej. 

 

O godzinie 12:55 Przedstawiciel Zarządu Powiatu w Pile B. Mikita oraz Dyrektor ZDP w 

Pile. K. Tomczyk opuścili salę posiedzeń. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że podczas odbioru chodnika z Dźwierszna do Topoli zauważono kilka 

nieprawidłowości, które wykonawca zobowiązał się poprawić.  

Wyjaśnił, że w jednym miejscu jest załamanie drogi i woda z jezdni wpływa na pobocze 

powodując wymywanie piasku i przemieszczanie go na chodnik. Inwestor otrzymał polecenie 

utwardzenia całej skarpy lub zamontowanie kratki ściekowej.  

Zgłoszono również konieczność usunięcia krawężników w celu uniknięcia niszczenia kół 

samochodów. 

Mieszkańcy sygnalizowali o potrzebie poszerzenia wjazdu na pole jednakże z map wynika, że 

przebiegająca tam droga ma szerokość tylko 3,5 m.  
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Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie „Zmian w budżecie na rok 2009”. Dokument ten 

został przesłany Radnym w formie pisemnej, a także był omawiany na Komisjach Rady 

Miejskiej. 

  

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak odczytał całe brzmienie 

projektu uchwały w sprawie „Zmian w budżecie na rok 2009”  i poddał go pod glosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów „przeciw” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXX/207/09 w sprawie „Zmian w budżecie na rok 2009”, która stanowi 

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie „ Określenia stawek podatku od nieruchomości na 

2010 rok”. Informacja została przedłożona radnym w formie pisemnej była również 

szczegółowo omawiana na Komisjach Rady Miejskiej. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak odczytał całe brzmienie 

projektu uchwały w sprawie „ Określenia stawek podatku od nieruchomości na 2010 rok”       

i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów „przeciw” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXX/208/09 w sprawie „Określenia stawek podatku od nieruchomości na 

2010 rok”, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8 

Skarbnik Gminy Łobżenica. W. Adamowska 

Omówiła projekt uchwały w sprawie „Określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych”. Poinformowała, że proponuje się podtrzymać stawki podatku z roku 2009. 

Zmianie ulegną tylko stawki minimalne, które zostały doprowadzone do zgodności z 
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rozporządzeniem Ministra Finansów. Stawki minimalne nie mogą być niższe od stawek 

ujętych w rozporządzeniu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak odczytał całe brzmienie 

projektu uchwały w sprawie „ Określenia stawek podatku od środków transportowych”            

i poddał go pod głosowanie. 

 

 Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów „przeciw” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXX/209/09 w sprawie „Określenia stawek podatku od środków 

transportowych”, która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Skarbnik Gminy Łobżenica. W. Adamowska 

Omówiła projekt uchwały w sprawie „Określenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego dla 

Gminy Łobżenica”. Poinformowała, że do powyższego dokumentu została wprowadzona 

jedna istotna zmiana, która  dotyczy zakupu samochodu do wywozu odpadów dla Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy. Zadanie to będzie zrealizowane w 

roku 2009 i sfinansowane w całości przez Zakład. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak odczytał całe brzmienie 

projektu uchwały w sprawie „Określenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego dla Gminy 

Łobżenica”  poddał go pod głosowanie. 

 

 Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów „przeciw” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXX/210/09 w sprawie „Określenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego dla 

Gminy Łobżenica”, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie „Przeznaczenia do zbycia nieruchomości 

niezabudowanych stanowiących własność Gminy Łobżenica”. Dokument został przedłożony 

radnym w formie pisemnej był również szczegółowo omawiana na Komisjach Rady 

Miejskiej. 

Do sprzedaży przeznacza się 2 nieruchomości niezabudowane w miejscowości Izdebki o 

numerach  35/5 i 35/6 posiadające funkcje terenu mieszkaniowo – usługowego. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak odczytał całe brzmienie 

projektu uchwały w sprawie „Przeznaczenia do zbycia nieruchomości niezabudowanych 

stanowiących własność Gminy Łobżenica ”  i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów „przeciw” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXX/211/09 w sprawie „Przeznaczenia do zbycia nieruchomości 

niezabudowanych stanowiących własność Gminy Łobżenica”, która stanowi załącznik    

nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie „Przeznaczenia do zbycia nieruchomości 

niezabudowanych stanowiących własność Gminy Łobżenica”. Dokument został przedłożony 

radnym w formie pisemnej był również szczegółowo omawiana na Komisjach Rady 

Miejskiej. 

Do sprzedaży przeznacza się 2 nieruchomości niezabudowane w miejscowości Kruszki o 

numerach 100/5 i 100/6 posiadające funkcje terenu mieszkaniowo – usługowego. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak odczytał całe brzmienie 

projektu uchwały w sprawie „Przeznaczenia do zbycia nieruchomości niezabudowanych 

stanowiących własność Gminy Łobżenica ”  i poddał go pod głosowanie 

 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów „przeciw” nie stwierdzono – podjęła 
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uchwałę Nr XXX/212/09 w sprawie „Przeznaczenia do zbycia nieruchomości 

niezabudowanych stanowiących własność Gminy Łobżenica”, która stanowi załącznik    

nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie „Wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

użyczenia na okres 3 lat”. Dokument został przedłożony radnym w formie pisemnej był 

również szczegółowo omawiana na Komisjach Rady Miejskiej. 

 

Poinformował, że uchwała dotyczy przedłużenia umowy na nieodpłatne użyczenie gruntu  

Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łobżenicy, położonego w 

miejscowości Luchowo, przeznaczonego na składowisko odpadów. 

 
Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów „przeciw” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXX/213/09 w sprawie „Wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

użyczenia na okres 3 lat”, która stanowi załącznik  nr 9  do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie „Zaopiniowania zmian do projektu planu aglomeracji 

Łobżenica”. Dokument ten został przekazany radnym w formie pisemnej. 

Następnie poinformował, ze Rada  Miejska w Łobżenicy  w dniu 12 lutego 2009 pozytywnie 

zaopiniowała zweryfikowany projekt planu obszaru i granic aglomeracji Łobżenica 

polegający na połączeniu dotychczasowych dwóch aglomeracji Łobżenica i Witrogoszcz w 

jedną aglomerację oraz podłączeniu do niej aglomeracji miejscowości Dębno i Dziunin. 

Natomiast miejscowości takie jak: Izdebki, Topola, Kunowo i Walentynowo zostały 

wyłączone z aglomeracji Łobżenica ze względu na nie spełnienie wskaźnika koncentracji 

inwestycji na poziomie 120mk/km. 

W związku z powyższym uzyskano wyższy wskaźnik ekonomiczny w zakresie długości sieci 

oraz ilości podłączonych mieszkańców. 
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Zgodnie z aktualnie obowiązującymi przepisami prawa Rada Miejska wyraża opinię a Sejmik 

Województwa Wielkopolskiego podejmuje uchwałę zatwierdzającą projekt aglomeracji, który 

następnie jest publikowany w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 

Urząd Marszałkowski po zapoznaniu się z otrzymanym projektem planu aglomeracji 

Łobżenica, który był załączony do uchwały Nr XXIII/167/09 z dnia 12 lutego 2009 roku w 

sprawie „Zaopiniowania projektu planu i granic aglomeracji Łobżenica” i po zasięgnięciu 

opinii Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Poznaniu i Zarządu Regionalnej 

Gospodarki Wodnej i Melioracji w Poznaniu uściślił pismem z dnia 5 października 2009r. 

treść merytoryczną planu aglomeracji Łobżenica, która otrzymała brzmienie w przedłożonym 

projekcie uchwały. 

Po podjęciu przez Radę Miejską w Łobżenicy uchwały w sprawie „ Zaopiniowania zmian do 

projektu planu aglomeracji Łobżenica” dokument ten zostanie skierowany do Sejmiku 

Województwa Wielkopolskiego celem podjęcia dalszych działań zgodnych z obowiązującymi 

przepisami prawa. 

 

S. Jendrzejewski 

Dlaczego w obszarze aglomeracji pominięto miejscowość Chlebno?  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Poinformował, że miejscowość Chlebno jest jedną z kilku miejscowości, które już w 

początkowej fazie zostały wykluczone z systemu kanalizacji zbiorczej dla ścieków 

komunalnych, ze względu na nie spełnienie wskaźnika wymogów koncentracji inwestycji. 

Natomiast miejscowości tj Izdebki, Topola, Kunowo i Walentynowo były ujęte w planie 

aglomeracji i po przeprowadzonej bliższej analizie dotyczącej liczby mieszkańców 

przypadających na 1 km zostały wyłączone. 

 

S. Jendrzejewski 

Prosił o przerwanie obrad XXX/09 sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy w celu wyjaśnienia 

powyższej sprawy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej E .Starszak ogłosił 10 - cio minutową przerwę w obradach. 
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S. Jendrzejewski 

Poinformował, że powyższa problematyka została wyjaśniona z inspektorem ds. budownictwa 

W. Hektusem. Potwierdził, iż miejscowość Chlebno już na początku została pominięta w 

planie aglomeracji. Dodał, że miejscowości, które zostały wyłączone z obszaru aglomeracji 

nie będą korzystały z dotacji unijnych w zakresie kanalizacji, będą jednak mogły korzystać z 

pomocy finansowej z budżetu gminy w zakresie budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków. Gmina będzie mogła również na tych obszarach budować kanalizację z własnych 

środków. 

  

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak odczytał cale 

brzmienie projektu uchwały  w sprawie „Zaopiniowania zmian do projektu planu aglomeracji 

Łobżenica” i poddało pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów „przeciw” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXX/214/09 w sprawie „Zaopiniowania zmian do projektu planu 

aglomeracji Łobżenica”, która stanowi załącznik  nr 10  do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie: Wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z 

Powiatem Pilskim w sprawie wspólnej realizacji inwestycji pn. „ Budowa drogi powiatowej 

nr 1197P (29362) Kruszki – Kijaszkowo. Dokument ten został przesłany radnym w formie 

pisemnej był również omawiany na posiedzeniach Komisji Rady Miejskiej. 

Następnie poinformował, że Gmina Łobżenica po akceptacji przez Radę pokryje koszty 

związane z regulacją gruntów pod pasem jezdni. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Uzupełnił, że Gmina pokryje koszty związane z wypłatą odszkodowań za działki, które są 

przeznaczone na poszerzenie drogi. Udział Gminy będzie wynosił ok. 50 tyś zł. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak odczytał cale brzmienie 

projektu uchwały  w sprawie: Wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 
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Pilskim w sprawie wspólnej realizacji inwestycji pn. „ Budowa drogi powiatowej nr 1197P 

(29362) Kruszki – Kijaszkowi” i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów „przeciw” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXX/215/09 w sprawie: Wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z 

Powiatem Pilskim w sprawie wspólnej realizacji inwestycji pn. „ Budowa drogi 

powiatowej nr 1197P (29362) Kruszki – Kijaszkowi”, która stanowi załącznik  nr 11  do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie: Wyrażenia woli zawarcia przez Gminę i Miasto 

Łobżenica porozumienia międzygminnego w celu prowadzenia wspólnej polityki 

gospodarowania odpadami i osadami ściekowymi na obszarze działania Zakładu 

Unieszkodliwiania Odpadów Piła. 

Poinformował, że powyższy temat był przedmiotem rozważań Rady Miejskiej w roku 

ubiegłym, ale w nieco innym kontekście. Gmina Łobżenica wyrażała wówczas wolę 

współpracy w zakresie unieszkodliwiania odpadów komunalnych z Związkiem Gmin Krajny. 

Na terenie Złotowa przewiduje się przy udziale gmin członkowskich budowę obiektu 

świadczącego usługi w zakresie odbioru, wstępnej obróbki i segregacji odpadów, który będzie 

częścią Zakładu Utylizacji Odpadów w Pile. 

Wyjaśnił, że w najbliższych latach nastąpią zmiany w dziedzinie gospodarki odpadami 

komunalnymi. Będzie to związane z realizacją Planu gospodarki odpadami dla województwa 

wielkopolskiego na lata 2008 – 2011 z perspektywa na lata 2012 – 2019. Na terenie 

wielkopolski powstanie tylko 12 zakładów zagospodarowania odpadów to znaczy, że 

dotychczasowe lokalne wysypiska śmieci zostaną zlikwidowane. 

W początkowej wersji powyższy Plan uwzględniał na naszym terenie tylko jeden zakład 

unieszkodliwiania odpadów w Pile. Po interwencji Związku Gmin Krajny wprowadzono 

zmiany tj. Gmina Piła została zapisana jako obiekt centralny a Gmina Złotów i Trzcianka jako 

punkty wstępnej obróbki i segregacji odpadów.  

Następnie zaznaczył, że Gmina Łobżenica jest jedną ze stu gmin na terenie Wielkopolski, 

posiadających czynne wysypisko śmieci i zgodnie z założeniami mogłoby ono funkcjonować 
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do końca 2012 roku. Niestety możliwości składowania  wyczerpują się i w niedługim czasie 

będzie zamknięte. Według ustaleń likwidację przewiduje się w roku 2010. 

Gmina Łobżenica będzie musiała wywozić odpady, w związku z tym podjęto decyzje o 

zakupie samochodu specjalistycznego. 

Poinformował, ze Gmina Piła wystąpiła z inicjatywą podpisania porozumienia z gminami 

ościennymi, na podstawie którego będzie prowadzona wspólna polityka w zakresie 

gospodarki odpadami i osadami ściekowymi na obszarze działania Zakładu 

Unieszkodliwiania Odpadów Piła z uwzględnieniem obiektu Złotów oraz obiektu Trzcianka. 

Przystąpienie do porozumienia będzie wiązało się z pokryciem określonych kosztów 

realizacji planowanej inwestycji.  

Podkreślił, jednak że jesteśmy bez wyjścia, gmina  nie jest w stanie samodzielnie prowadzić 

zgodnej z przepisami prawa gospodarki odpadami. 

Następnie wyraził zadowolenie względem pozytywnego kierunku współpracy gmin w tym 

zakresie. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Dodał, że Gmina Piła ubiega się o środki z funduszy unijnych na budowę Zakładu 

unieszkodliwiania Odpadów Piła i niniejsze porozumienie jest jednym z wymaganych  

dokumentów, które musi być dołączone do składanego wniosku. 

Wyraził swoje obawy względem funkcjonowania zakładu w Złotowie ponieważ Piła może 

dążyć do monopolu. 

Zaznaczył jednak, że ma nadzieje, iż gminy nie pozwolą aby odbyło się to w inny sposób niż 

jest to zaplanowane. 

  

S. Jendrzejewski 

Wyraził swoje zadowolenie względem takiego biegu sprawy. Koncepcja podpisania 

porozumienia w przedłożonej formie przez poszczególne gminy jest właściwym posunięciem.  

 Zakład Unieszkodliwiania Odpadów Piła nie będzie mógł narzucać swoich warunków 

Gminie Trzcianka i Gminie Złotów. Wszystkie podmioty będą współuczestniczyły w 

podejmowaniu decyzji. 

Planowana budowa zakładu w Złotowie będzie wiązała się z kosztami dla Gminy ale biorąc 

pod uwagę odległość dowożenia odpadów między Łobżenicą i Kłodą a Łobżenica i Złotowem  

w perspektywie czasu będzie to bardziej opłacalne. Ponadto współuczestniczenie w kosztach 

budowy daje nam prawo do własności obiektu i czerpania dochodów. 
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Dodał, że złotowski zakład nie będzie odbierał osadów ściekowych. Rodzi się jednak 

koncepcja aby te osady zagospodarowywać na polach bagdadzkich w Wyrzysku. Obecnie  w 

sprawie tej toczą się rozmowy. Czas pokaże jaki będzie ich finał.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

W sprawie budowy wspólnej inwestycji w Złotowie wyraził swoje zdanie „ Na przychody z 

gospodarowania odpadami nie mamy co liczyć te działania będą się raczej wiązać z 

kosztami”. 

Przypomniał również, ze po zamknięciu wysypiska odpadów w Luchowie czeka nas jego 

rekultywacja. Zadanie to też będzie wiązało się ze znaczącym obciążeniem dla budżetu 

Gminy. 

  

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały w sprawie: Wyrażenia woli zawarcia przez Gminę i Miasto 

Łobżenica porozumienia międzygminnego w celu prowadzenia wspólnej polityki 

gospodarowania odpadami i osadami ściekowymi na obszarze działania Zakładu 

Unieszkodliwiania Odpadów Piła i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów „przeciw” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXX/216/09 w sprawie: Wyrażenia woli zawarcia przez Gminę i Miasto 

Łobżenica porozumienia międzygminnego w celu prowadzenia wspólnej polityki 

gospodarowania odpadami i osadami ściekowymi na obszarze działania Zakładu 

Unieszkodliwiania Odpadów Piła, która stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Przedstawił informację dotyczącą wyników analizy oświadczeń majątkowych Radnych Rady 

Miejskiej w Łobżenicy. Oświadczenia zostały złożone w terminie. Nie stwierdzono w nich 

nieprawidłowości, które  spowodowałyby konieczność wszczęcia działań przez Urząd 

Skarbowy.  
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Następnie przedstawił informację o wynikach analizy oświadczenia majątkowego Burmistrza 

Łobżenicy Eugeniusza Cerlaka. Oświadczenie zostało złożone w terminie i nie stwierdzono w 

nim nieprawidłowości. 

 

Ad. 17 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Przedstawił informację o wynikach analizy oświadczeń majątkowych Kierowników 

Gminnych Jednostek Organizacyjnych i osób wydających decyzje w imieniu Burmistrza. 

Oświadczenia zostały złożone w terminie. Nie stwierdzono w nich nieprawidłowości, które  

spowodowałyby konieczność wszczęcia działań przez Urząd Skarbowy.  

Następnie przedstawił informację o wynikach analizy oświadczenia majątkowego 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Edwarda Starszaka. Oświadczenie zostało złożone w 

terminie i nie stwierdzono w nim nieprawidłowości. 

 

O godzinie 14:35 Radny I. Kochańczyk opuścił salę  posiedzeń. Stan Rady Miejskiej – 12 

osób. 

 

Ad. 18 

• P. Łosoś 

1. Zachęcał do nawiązania ponownej współpracy z Agencją Rynku Rolnego w 

zakresie pozyskiwania żywności na potrzeby stołówek szkolnych, przedszkola 

oraz podopiecznych Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Łobżenicy. 

Wyjaśnił, że obecna działalność „banków żywności” wygląda zupełnie inaczej 

niż kilka lat temu. Wszystko odbywa się bardzo sprawnie a oferowane 

produkty są wartościowe i posiadają długie terminy przydatności do spożycia. 

Z tego rodzaju pomocy korzysta wiele instytucji między innymi domy pomocy 

społecznej i bardzo ją sobie chwalą. Udział gminy to 460 zł miesięcznie. 

Uważa, że wartość składki jest niewspółmierna do otrzymanej pomocy 

żywnościowej.  

Na terenie Gminy Łobżenica są osoby w trudnej sytuacji materialnej, które 

mogły by z takiej pomocy korzystać. 

Należy przeprowadzić analizę potrzeb oraz zastanowić się nad rozwiązaniem 

spraw związanych z odbiorem i dystrybucją otrzymanych darów.  
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Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Wyraził aprobatę. Zobowiązał się do przeprowadzenia analizy potrzeb oraz podjęcie działań 

w tym zakresie. 

 

• A. Borowy 

1. Wnioskował o poprawę stanu technicznego drogi gminnej w 

miejscowości Izdebki.  

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Poinformował, że nie było zgłoszeń odnośnie złego stanu drogi w miejscowości Izdebki. 

Zobowiązał się przeprowadzić wizję lokalną i podjąć odpowiednie kroki w tej sprawie. 

 

2. Wskazał na potrzebę wycinki drzew wzdłuż drogi prowadzącej do 

miejscowości Witrogoszcz Kolonia od Państwa Grzybowskich i Przybylów. W 

okresie letnim trasa ta jest szczególnie uczęszczana ze względu na znajdującą 

się na tym terenie plażę. Zwisające gałęzie zagrażają bezpieczeństwu pieszym   

i rowerzystom. 

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Poinformował, że sprawa zostanie przekazana na stanowisko pracy w celu dokonania oceny 

stanu faktycznego i oszacowania kosztów ewentualnej wycinki. 

 

3. Zapytał dlaczego nie wykonano chodnika przy ulicy Wyrzyskiej tj. od kiosku 

w kierunku Rataj? Podkreślił, że mieszkańcy zostali oszukani ponieważ w 

trakcie prac planistycznych dotyczących modernizacji drogi Łobżenica-

Wyrzysk obiecano, że wraz z drogą powstanie nowy chodnik. Niestety do dnia 

dzisiejszego nie został wybudowany. 

  

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Chodnik będzie wybudowany po wykonaniu sieci kanalizacyjnej w tej części miasta.  

 

4. Jakie działania poczyniono względem budynku zlokalizowanego na Placu 

Wolności 14, będącego w złym stanie technicznym? 
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Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Procedury przejęcia nieruchomości na stan Gminy zostały wszczęte, jednakże jeden ze 

spadkobierców wystąpił do sądu o zasiedzenie nieruchomości. Sprawa jest w toku. 

 

5. Wyraził swoje niezadowolenie względem jakości prac remontowych 

wykonanych w świetlicy wiejskiej w miejscowości Dźwierszno Małe. 

Adaptacja obiektu jest niedokładna i niezgodna z wcześniejszymi założeniami. 

Domagał się większego nadzoru kierownika budowy Pana Strzyżewskiego. 

Poinformował, że społeczność lokalna jest oburzona i jeśli prace mają być 

kontynuowane w taki sposób, to żąda zaprzestania remontu oraz zmiany 

wykonawcy gdyż jest to marnotrawienie pieniędzy podatników. 

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Poinformował, że na spotkaniu dotyczącym modernizacji świetlic wiejskich  wykonawca 

zobowiązał się wykonać prace remontowe w terminie oraz w zakresie ujętym w dokumentacji 

projektowej.  

Ustalono również, że jeśli jakieś zadania zostały pominięte w projektach a są niezbędne do 

prawidłowego funkcjonowania obiektu świetlicy to należy to wykonać.  

Apelował do mieszkańców poszczególnych sołectw o czynny udział w działaniach 

dotyczących „odnowy wsi”. Zgodnie z obowiązującymi procedurami społeczność lokalna 

będzie musiała złożyć sprawozdanie z realizacji poszczególnych etapów programu tj. od prac 

nad projektem, remontem do sposobu wykorzystania świetlicy. 

Przypomniał, że adaptacja świetlicy wiejskiej w Dźwiersznie Małym jest podzielona na dwa 

etapy i nie wszystko zostanie wykonane od razu.  

  

• A. Kapeja 

1. Jakie działania poczyniono względem drogi gminnej w miejscowości 

Wiktorówko? Poinformował, że w dalszym ciągu po drodze tej poruszają się 

samochody ciężarowe, powodując jej niszczenie. Kolejny raz wnioskował o 

umieszczenie odpowiednich oznaczeń drogowych, które wyeliminują ruch  

ciężkiego taboru. 
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Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Poinformował, że znak ograniczający ruch samochodów o wysokim tonażu był kilkakrotnie 

wstawiany i skradziony. Znak ten stanowi utrudnienie dla samochodów ciężarowych i istnieje 

podejrzenie, że to kierowcy tych pojazdów usuwają znak drogowy.  

 

2. Kolejny raz sygnalizował o potrzebie wykonania odcinka chodnika wzdłuż 

drogi powiatowej wraz z przejściem dla pieszych od Stadionu Miejskiego do 

Osiedla Leśnego. Zwrócił uwagę, że fragment ten jest bardzo niebezpieczny ze 

względu na słabą widoczność i szybko jadące samochody od strony Górki 

Klasztornej. Wyraził swoje zdanie: „ czy musi wydarzyć się jakieś nieszczęście 

aby Władze zareagowały i podjęły jakieś działania”. Podkreślił, że 

niejednokrotnie Gmina dokładała do budowy chodników będących w 

kompetencji powiatu i powiat powinien w tej sprawie wykazać dobra wolę. 

Wybudowanie chodnika o długości 20 - 30m nie jest aż tak kosztowną 

inwestycją. 

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Poinformował, że powyższa sprawa kilkakrotnie była zgłaszana do Zarządu Dróg 

Powiatowych w Pile. Niestety bezskutecznie. Każdorazowo otrzymywaliśmy odpowiedź, że 

wykonanie przejścia dla pieszych na tym odcinku jezdni jest nie możliwe, ponieważ od strony 

Stadionu Miejskiego nie ma chodnika. 

Zobowiązał się kolejny raz interweniować w tej sprawie. 

 

• F. Czarnota 

1. Wnioskował o wycinkę suchych topoli rosnących przy drodze wojewódzkiej   

nr 242 w kierunku Wyrzyska. Drzewa te stwarzają zagrożenie, szczególnie 

podczas silnych wiatrów. 

 

 

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że drzewa te zostały przez nieznanych sprawców podcięte i podlane środkami 

chemiczny. Sprawą zajmuje się Prokuratura Rejonowa w Złotowie. Po zakończeniu 

dochodzenia topole będą musiały zostać wycięte.  
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2. Jakie działania poczyniono względem Pana Struzika? Czy została 

przeprowadzona deratyzacja? 

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Sprawa została skierowana do Stacji Sanepidu w Pile. Do dnia dzisiejszego nie było żadnej 

interwencji. 

 

3. Wnioskował o wykonanie i założenie tablic informujących o numerach domów 

na poszczególnych drogach we wsi Kościerzyn Mały. 

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że jeśli zadanie to zostało ujęte we wnioskach do budżetu na rok 2010 to 

zostanie przedłożone pod rozwagę Radzie Miejskiej. 

 

4. Czy wymiana onduliny na dachu świetlicy wiejskiej w Kościerzynie Małym 

została uzgodniona z konserwatorem zabytków? Poinformował, że jest to 

obiekt zabytkowy. 

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że na awaryjne pokrycie dachu nie jest wymagane pozwolenie, nawet jeśli 

budynek jest pod ochroną konserwatora zabytków. 

Wyjaśnił, że cześć dachu została już wcześniej zdemontowana i pokryta onduliną ponieważ 

dochodziło do zalewania obiektu. Pozostały fragment planujemy wymienić w najbliższym 

czasie. 

5. Kto udzieli Gminie gwarancji, że inwestycja  pn. budowa kompleksu 

sportowego „Moje Boisko Orlik – 2012”, nie ulegnie zniszczeniu ze względu 

na niestabilny grunt? 

Zaznaczył, że ma pewne wątpliwości co do lokalizacji tak kosztownego 

przedsięwzięcia w tym miejscu. Według wytycznych ogólnego programu 

budowy, boiska nie mogą być budowane na terenach spadkowych, 

nasypowych oraz na których występuje niski poziom wód gruntowych.  
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Wiemy, że były przeprowadzone badania geologiczne, w wyniku których, jak 

twierdzi Burmistrz uznano, że teren spełnia wymogi techniczne do utrzymania 

wspomnianej konstrukcji jednakże zalecono położenie geowłókniny.  

Zapytał dlaczego geowłóknina nie została od razu założona tak jak wskazał 

geolog tylko w momencie gdy zaczęły pojawiać się pęknięcia podłoża. Takie 

działania spowodowały, że konieczne było rozebranie boisk                                

i przeprojektowanie inwestycji. Wszystko to przyczyniło się do wzrostu 

kosztów, które pokryje Gmina z kieszeni podatników. 

Uważa, że powyższe dodatkowe wydatki powinien pokryć wykonawca 

ponieważ realizuje zadanie niezgodnie z projektem i zaleceniami. 

W dalszej części wypowiedzi poinformował, że na Komisjach Rady Burmistrz 

zapewniał, że wykonawca daje Gminie 3 letnią gwarancję. Jest to prawdą, 

jednakże gwarancja dotyczy wykonanej pracy a nie stabilności gruntu. 

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Wyraził swoje zdanie: „ Tak samo spędza mi sen z powiek Orlik jaki i inne sprawy naszej  

gminy. Chciałbym aby wszystko było dobrze, aby nie było pęknięć, a jeszcze bardziej na tym 

zależy wykonawcy. Tak przejętego człowieka wykonującego pracę nie spotkałem nigdzie na 

żadnej budowie. Inwestor zrobi wszystko aby boiska pokryte sztuczną murawą nie uległy 

zniszczeniu. Stąd decyzja o zamianie boisk. Mogliśmy trzymać się sztywno projektu., 

wizualnie lepiej by to wyglądało ale nie mogliśmy ryzykować. Mam obawy o tylną część 

kompleksu ale na szczęście zlokalizowano tam powierzchnie trawiaste, które łatwiej  można 

naprawić”. 

Poinformował, że zmiany w projekcie zobowiązał się pokryć wykonawca natomiast gmina 

sfinansuje koszty zasypania rowu tj. ok. 90 tyś zł.  

Wprowadzono również dodatkowe zabezpieczenia w postaci geowłókniny. Miejmy nadzieję, 

że spełni ona swoje zadanie.  

Na dzień dzisiejszy nie wiadomo kto będzie pokrywał koszty  wzmocnienia w kwocie 30 tyś 

zł. Sprawa ta musi być skonsultowana z ekspertem do spraw zamówień publicznych. 

Orlik mógł być usytuowany w innym miejscu. Ale wybierając taką lokalizację kierowaliśmy 

się tym, że w pobliżu znajduje się gimnazjum, które nie dysponuje zapleczem sportowym.  

Inwestycja jest jedną z droższych na naszym terenie. Jednakże wygląd, zaplecze socjalne oraz  

otoczenie jest nieporównywalne z obiektami tego typu w gminach sąsiednich. 
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Zwrócił uwagę, że „Orlik” będzie wizytówką dla naszej gminy. A zagospodarowanie tej 

części miasta znacząco wpłynie na poprawę estetyki.  

Na koniec życzył wszystkim aby Orlikowi „włos z głowy nie spadł” i aby służył wielu 

pokoleniom. 

 

Odpowiedź została uzupełniona przez Przewodniczącego Rady Miejskiej E. Starszaka 

Zaznaczył, że rozumie obawy radnego F. Czarnoty, przypomniał, iż decyzję o lokalizacji 

kompleksu sportowego Orlik radni podjęli ze świadomością. Wszyscy wiedzieliśmy, że teren 

jest trudny ze względu na podłoże torfowe. Były jednak argumenty, które przekonały nas o 

wyborze tego miejsca. Dotyczyły one braku zaplecza sportowego przy gimnazjum.  

Zwrócił uwagę, że przed rozpoczęciem inwestycji przeprowadzono pomiary i badania 

geologiczne gruntu, które pozwoliły na budowę obiektu w tej części miasta. 

Jeśli inwestycja była realizowana zgodnie z założeniami i dokumentacją to nie mamy się 

czego obawiać. Obecna technologia pozwala stawiać budowle na bardziej skomplikowanych 

powierzchniach.  

 

Odpowiedź została uzupełniona przez S. Jendzrejewskiego 

Uspokajał, że wykonano kilka ekspertyz i wszystkie przy zastosowaniu odpowiednich 

technologii gwarantują bezpieczeństwo obiektowi, dlatego też kompleks boisk „ani nie 

ucieknie, ani nie odpłynie, ani się nie zatopi”. 

  

 6.  Czy na kompleksie sportowym Orlik - 2012 będzie założony monitoring? Jest to 

najdroższy „Orlik” w regionie i monitoring jest niezbędny. 

 

• E. Starszak 

1. Wnioskował o uwzględnienie w budżecie na rok 2010 środków finansowych 

na realizację działań związanych ze zmianami w Planie Przestrzennego 

Zagospodarowania Gminy Łobżenica oraz rozważenie potrzeb publicznych      

i wniosków mieszkańców w tym zakresie. 

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Poinformował, że Urząd przygotowuje się do prac związanych ze zmianami w Planie 

Przestrzennego Zagospodarowania Gminy Łobżenica. W najbliższym czasie zostaną wysłane 
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powiadomienia do sołtysów o możliwości składania przez mieszkańców wniosków, 

propozycji zmian w planie. 

Zaznaczył, że w kwestii tej jest bardzo duże zapotrzebowanie i gmina nie może tego 

hamować.  

Gmina musi również poczynić działania, które przyczynią się do zwiększenia liczby 

mieszkańców w obszarze kanalizacji ogólnej. Są pewne wymogi unijne, które muszą być 

spełnione aby gmina nie musiała w przyszłości płacić kar. 

 

2. Dokonać analizy potrzeb Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy 

Łobżenica i uwzględnić w budżecie tylko te elementy, które są niezbędne do 

prawidłowego działania biorąc pod uwagę, że część urządzeń posiada 

deklarację zgodności z normą. 

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Poinformował, że na wniosek Komisji Gospodarki Komunalnej zostanie przygotowana 

informacja na temat środków finansowych, które zostały w ostatnich latach przekazane na 

wydatki rzeczowe dla Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Łobżenica.  

Po przeprowadzonej analizie do projektu budżetu zostaną zapisane środki tylko na zadania 

priorytetowe, które są niezbędne do zapewnienia bezpieczeństwa w Gminie Łobżenica.  

Budżet nie jest w stanie sfinansować wszystkich potrzeb Ochotniczych Straży Pożarnych. 

Jednostki te mają statut stowarzyszenia i powinny pozyskiwać pieniądze z innych źródeł. Nie 

możemy pozwolić sobie na dyktaturę ze strony straży pożarnych, wszystkie wydatki, które są 

finansowane z budżetu gminy powinny być uzgadniane. 

Następnie potwierdził, że sprzęt, którym dysponują jednostki może być wykorzystywany 

podczas akcji ponieważ posiada deklarację zgodności z normą. 

 

3. Zabezpieczyć w budżecie na rok 2010 środki finansowe na stworzenie 

monitoringu w najbardziej newralgicznych punktach miasta. 

 

Odpowiedzi na sesji, udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak  

Wyraził aprobatę. Założenie monitoringu znacząco wpłynie na poprawę bezpieczeństwa         

i porządku w Łobżenicy. 
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Ad. 19 

S. Jendrzejewski 

Należy przeprowadzić inwentaryzację azbestowych pokryć dachowych na terenie Gminy 

Łobżenica i zabezpieczyć w budżecie na rok 2010 środki finansowe na pomoc dla 

mieszkańców, którzy likwidują azbestowe pokrycia dachowe. 

 

Ad. 20 

W związku z wyczerpanym porządkiem obrad Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak o 

godzinie 16:40 zamknął obrady XXX sesji zwyczajnej Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

 

Protokółowała:       Przewodniczył: 

 

(-) Anna Jankowska               (-) Edward Starszak 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


